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فوتبال ایران زیر  ذره بین
7مدیریت فوتبال 

کیومرث هاشمی: 

ورزش در جمهوری 
اسلامی طبق 

چهارچوب فرهنگی 
تدوین شده

اولیــن کمیســیون فرهنگــی وزارت 
ورزش و جوانــان دیــروز بــا حضــور 
کیومــرث هاشــمی و دیگــر اعضای 
کمیسیون در وزارتخانه برگزار شد.

هاشمی در این جلسه گفت: 
قانونگذار یک ظرفیتی را در راستای 
کمیسیون فرهنگی تربیت بدنی و 
ورزش در اختیار ما گذاشته که 
ریاست آن برعهده بنده است. 
توقع داریم که این کمیسیون 
بیش از گذشته فعال باشد و 
همکاران ما اهتمام جدی برای 
عملی شدن مصوبات داشته 
باشند و از ظرفیتی که در اختیار 

داریم استفاده کنیم.
مصوبات شورای عالی انقلاب 
فرهنگی در حکم قانون است 
فرهنگی  ن  کمیسیو بحث  و 
ز  ا تربیت بدنی و ورزش یکی 
موضوعات اصلی شورای عالی 
انقلاب فرهنگی است . به دلیل 
اهمیت و دغدغه ای که وجود دارد 
ما نیز در وزارت ورزش بر خود وظیفه 
می دانیم که توجه کافی به جلسات 
کمیسیون فرهنگی داشته باشیم.

وزیر ورزش و جوانان ورزش را در 
چهارچوب کارهای فرهنگی خواند: 
موضوع ورزش همیشه در نظام 
جمهوری اسلامی در چهارچوب 
کارهای فرهنگی تدوین شده است 
و هرجا که ورزش حضور دارد وجهه 
فرهنگی آن نیز شاخص است. در 
کمیسیون فرهنگی وزارت ورزش 
7 وظیفه برای ما تعریف شده و 
موارد خوبی در این وظایف دیده 
شده است. از گذشته تا به الان 
به لحاظ نوشتاری مصوبات خوبی 
وجود داشته ولی باید دید که تا چه 
اندازه این مصوبات عملیاتی شده 
است. باید به دنبال این باشیم که 
چه کاری انجام دهیم تا دغدغه ها 
در این حوزه رفع شود. ما ظرفیت 
بزرگی در ورزش داریم و می توانیم در 
قالب برگزاری رویدادهای ورزشی به 

انجام اقدامات فرهنگی بپردازیم.
در دیدار اخیر جامعه ورزش با رهبر 
انقلاب، اکثر فرمایشات ایشان 
حول محور مسائل فرهنگی بود. 
مقام معظم رهبری به بهترین شکل 
ظرفیت های ورزش را می شناسند 
و تأکید دارند که از این ظرفیت ها 
می توان برای پررنگ کردن مسائل 

فرهنگی استفاده کنیم.
وزیر ورزش خاطرنشان کرد: همه 
دستگاه ها در جای خودشان 
می توانند به ما در راستای توسعه 
اقدامات فرهنگی کمک کنند. اگر 
هرکسی وظیفه خود را به خوبی 
انجام دهد نباید دغدغه ای داشته 
باشیم. برنامه ریزی که باید انجام 
دهیم باید در راستای اقدامات 
فدراسیون ها، ادارات کل و هیأت ها 

باشد.
هاشمی گفت: در بحث اجرا و 
مقام عمل با وجود همه مصوباتی 
که در ادوار مختلف وجود داشته 
خروجی مناسبی نداشته ایم. باید 
مثل یک زنجیر همه دستگاه ها 
با هم افزایی باعث شویم که در 
حوزه ورزش و تربیت بدنی اتفاقات 
خوبی را رقم بزنیم و گام مثبتی را در 
راستای رفع دغدغه ها برداریم و از 
ظرفیت تربیت بدنی و ورزش برای 
سربلندی نظام جمهوری اسلامی 

استفاده کنیم.
او گفت: این جلسات باید به طور 
منظم و فصلی برگزار شود. یکی 
از اقداماتی که باید انجام شود 
تخصصی  کمیته  یک  تشکیل 
برای عملیات مشترک بین همه 

دستگاه ها است. 
باید برنامه ریزی برای سال 1403 
داشته باشیم و با توجه به اینکه 
سال آینده المپیک و پارالمپیک را در 
پیش داریم باید یکسری برنامه های 
فرهنگی را در نظر بگیریم. در ابتدای 
این جلسه حجت الاسلام احدی 
مدیرکل دفتر فرهنگی وزارت نیز 
به بیان گزارش عملکرد کمیسیون 
فرهنگی وزارت ورزش و جوانان 

پرداخت.

ــوان  ــه عن ــز ب ــه انتخــاب مائوریســیو پائ ــا اشــاره ب ــاس گــرگان ب ــال پ ــی والیب مرب
ســرمربی جدیــد تیــم ملــی والیبــال ایــران گفــت: او مربــی مطرحــی کــه در شــان 
والیبــال ایــران باشــد، نیســت. والیبــال ایــران به شــخصی مثل ولاســکو نیــاز دارد 
کــه تحــول ایجــاد کــرده و و مردمــی کــه بــا والیبــال قهــر کرده انــد را بــا ایــن رشــته 
آشــتی دهــد. مربــی جدیــد، شــناخته شــده نیســت و بــه نظــر می رســد بــرای 

ــد. ــران می آی ــه ای پرکــردن رزومــه ب

عیسی سنگدوینی:

والیبال ایران به شخصی مثل ولاسکو نیاز دارد

هاشم صیامی رئیس پیشین فدراسیون دوومیدانی روز گذشته )سه شنبه( 
برای انتخابات فدراسیون دوومیدانی ثبت نام کرد.صیامی در هفدهم 
اردیبهشت ماه سال جاری به دلیل برخی حواشی از ریاست این فدراسیون 
استعفا کرده بود. از روز گذشته فرآیند ثبت نام کاندیداها برای احراز ریاست 
فدراسیون دوومیدانی آغاز شده است.  پس از صیامی نیز افشین داوری به 

عنوان سرپرست این فدراسیون انتخاب شد.

هاشم صیامی

رئیس مستعفی دوومیدانی به دنبال بازگشت

شـارکی قائـم مقـام سـتاد ملـی مبـارزه بـا دوپینـگ درباره دلیـل محرومیت چهار 
ماهـه اسـماعیلی گفـت: او بـه دلیـل عـدم صـدور درخواسـت معافیـت درمانـی 
محـروم شـده اسـت. اگـر درخواسـت معافیـت درمانـی اش را صـادر می کـرد 
می توانسـت مشـمول معافیـت درمانـی شـود چـرا کـه اینگونـه مرتکـب تخلفـی 
نشده بود. ماده مصرفی او از یک گروه مواد خاص بوده و با ارائه توضیحات و 

مـدارک پزشـکی بـا محرومیـت چهـار ماهـه مواجـه شـده اسـت.

سعید اسماعیلی

فرم پر نکرد، چهار ماه محروم شد

 zخبر

بوکسورهای تیم ملی نتوانستند سهمیه را 
در رینگ ایتالیا از دهان شیر بیرون بکشند. 
در حالی که قبل از این بوکس ایران در 
بازی های آسیایی نتوانسته بود سهمیه 
المپیک را بگیرد این بار شانسش را در 
مسابقات جهانی ایتالیا امتحان کرد که به در 
بسته خورد. منوچهر مقصودی پیشکسوت 
بوکس که سابقه ۲۶سال نایب رئیسی در 
فدراسیون را دارد، فرصت مربی کوبایی 
برای ایجاد تغییر در تیم ملی را کم دانست 
و حالا امیدوار است که سرمربی کوبایی 
بتواند در این 3 ماه باقیمانده تا آخرین 
مسابقه انتخابی المپیک برنامه هایش را 
پیاده کند. او که از جا ماندن بوکس ایران از 
پرواز المپیک پاریس تا این لحظه، ناراحت 
بوده معتقد است بوکس ایران از  المپیک 
۹۸ در تمامی ادوار این میدان بزرگ حضور 
داشته و حالا باعث تأسف است که نتواند 

در پاریس حضور داشته باشد.

عملکرد تیم ملی در مسابقات 
انتخابی المپیک قابل قبول بود؟

من از نزدیک تیم را رویت نکرده ام و 
شناخت کافی نسبت به تیم ندارم. مربی 
کوبایی که هدایت تیم ملی را برعهده گرفته 
یکی از بهترین های دنیا است. او فقط یک 
ماه فرصت داشت و معلوم است که در 
این مدت کوتاه کاری از دستش برای تیم 
برنمی آمد. متأسفانه اتفاقی که فکرش را 
می کردیم نشد و حتی بوکسورها نتوانستند 
یک سهمیه بگیرند. در این مسابقات هم 
ناکام بودیم و حالا باید تمام تلاشمان را 
بکنیم تا در آخرین فرصت، سهمیه بگیریم.

مشکل اصلی بوکس ما را چه 
می دانید؟

فدراسیون بوکس باید هزینه کرده و بتواند 
در فدراسیون جهانی پایگاهی داشته باشد. 
به هرحال در بوکس مافیا وجود دارد و زد و 
بندهایی هست که می تواند نتیجه را عوض 
کند. بسیاری از تیم ها با نفراتی که در کرسی 
IBA دارند، می توانند نتایج بازی را به نفع 

خود برگردانند اما ما چنین ظرفیتی نداریم.
دانیال شه بخش ستاره تیم ما بود و 

امیدهای زیادی به گرفتن سهمیه اش 
وجود داشت که ناامید شد، عده ای 

معتقدند در دومین مبارزه داوری 
مانع برد او شد.

من ۲۶سال نایب رئیس فدراسیون بوده ام 
و ۵ المپیک را از نزدیک لمس کردم. دانیال 
خیلی خوب با برد نایب قهرمان المپیک 
ریو شروع کرد و کار بزرگی انجام داد اما 
در دومین مبارزه حریف ترکمنستانی 
شه بخش آنقدری قوی نبود که اگر نتیجه 
را واگذار کرده بود بخواهند او را برنده 

اعلام کنند.
به نظر می رسد شه بخش با روزهای 

اوجش فاصله دارد و افت زیادی 
داشته است.

بی  نتخا ا حکم  نی  جها ت  بقا مسا ین  ا
المپیک را داشت، شه بخش در بازیهای 
جهانی ۲01۹ صربستان که تاریخ سازی 
کرد و برنز گرفت، حریفانی به قدرتمندی 
بوکسورهای این مسابقات نداشت اما 
در ایتالیا تیم ها با بهترین و آماده ترین 
بوکسورهایشان برای گرفتن سهمیه آمده 
بودند، این را هم باید در نظر بگیریم که 

افت در ورزش حرفه ای وجود دارد.
حالا فقط یک فرصت برای المپیکی 

شدن بوکس ایران مانده و آن هم 
مسابقات جهانی تایلند است، ۳ 

ماه زمان  فرصت خوبی برای گرفتن 
سهمیه است؟

تا  فکر می کنم بوکسورهای قدرتمند 
الان سهمیه گرفته اند و این کار را برای 
ملی پوشان ما در مسابقات تایلند که آخرین 
فرصت است راحت تر می کند. ملی پوشان 
باید در این 3 ماه با جان و  دل تمرین کرده 
تا بتوانند در بانکوک حداقل ۲ سهمیه 
بگیرند. حتی 3 ماه هم فرصت مناسبی 
برای فونتانا نخواهد بود و به رغم اینکه او 
بهترین است اما در این مدت هم نمی تواند 
تیم ملی را دگرگون کند. به هرحال او در 
این مدت یک شناخت نسبی پیدا خواهد 
کرد و امیدوارم که از المپیک جا نمانیم. 
بوکس ایران از المپیک ۹۸ در تمامی ادوار 
این میدان بزرگ حضور داشته و حالا باعث 
ناراحتی است اگر نتواند جواز حضور در 

المپیک پاریس را بگیرد.

شب های هیجان انگیز پلی آف در تهران

از افطار تا سحر با والیبال

ه مبـارک رمضـان،  بـا شـروع مـا همیشـه 
برنامه هـای سـرگرم کننـده از افطـار تـا سـحر 
برگـزار می شـود. ایـن بـار لیـگ برتـر والیبـال هـم 
به برنامه های افطار تا سحر هوادارانش اضافه 
شـده اسـت. شـب های هیجان انگیز لیگ برتر 
والیبـال کـه در سـالن فدراسـیون والیبـال انتظار 
طرفدارانـش را می کشـد. درسـت یـک روز بعـد 
از شـروع مـاه مبـارک رمضـان. فـولاد سـیرجان 
ایرانیـان، طبیعـت، شـهداب یـزد، گیتی پسـند 
اصفهـان، پیـکان تهـران، ایفاسـرام اردکان، 
شـهرداری ارومیـه و چادرملـو اردکان بعـد از 
1۸۲ بـازی  بـه ترتیـب تیم هـای اول تـا هشـتم 
جـدول رده بنـدی دور مقدماتـی لیـگ برتـر 
والیبـال شـدند تـا جـدال آنهـا در مرحلـه پلـی آف 
شـب های هیجـان انگیـزی را بـرای هـواداران 
والیبـال رقـم بزنـد. جـدال بـرای جـواز مرحلـه 
نیمه نهایی لیگ برتر که از ۵ فروردین ماه سال 
1403 شـروع می شـود. همزمانـی دور پلـی آف بـا 
شـب های رمضـان، بازی هـا را بـه بعـد از افطـار 
موکـول کـرد. در دو سـاعت 1۹ و ۲۲. در مرحلـه 
اول پلـی آف تیم هـای مدعـی فولادسـیرجان 
ایرانیـان، طبیعـت، شـهداب یـزد و پیکان دو برد 
از حریفـان در دور مقدماتـی گرفته انـد، نکته ای 
کـه چاشـنی هیجـان بازی هـای پلـی آف را بیشـتر 
می کنـد. هشـت تیـم پلی آفـی بـه صـورت دو بـرد 
از سـه بـازی بـا هـم رقابـت می کننـد  کـه چهـار 
دیدار دور رفت ۲3 و ۲4 اسفند برگزار می شود 
و دیدارهـای دور برگشـت هـم ۲۵ و ۲۶ اسـفند 
مـاه. اگـر تیم هـا در دو بـازی بـه شـرایط مسـاوی 
برسـند، آن وقـت بـازی سـوم در تاریـخ ۲7 و ۲۸ 
اسفندماه چهار تیم صعودکننده به نیمه نهایی 

را تعییـن می کنـد. 
بـازی فـولاد سـیرجان صدرنشـین بـا چادرملـوی 
اردکان بازی هـای پلـی آف را اسـتارت می زنـد. 
فـولاد سـیرجان ایرانیـان دور مقدماتـی را بـا ۲1 
بـرد و ۶0 امتیـاز تمـام کـرد و بـا  صدرنشـینی بـه 
مرحلـه حذفـی رسـید تـا رودرروی چادرملـوی 
تـازه وارد قـرار بگیـرد. تیمـی کـه بـا 13 بـرد، 40 
امتیـاز و هشـتمی در همـان اولیـن تجربـه لیـگ 

برتـری پلی آفـی شـد. 
تیمـی کـه در بـازی دور رفـت و برگشـت مقابـل 

فولاد سیرجان لیگ بازنده بوده است. هر چند 
همـه چیـز روی کاغـذ بـه نفـع شـاگردان بهـروز 
عطایـی اسـت، امـا شـاگردان کامبیـز یعقوبـی 
هـم چیـزی بـرای از دسـت دادن ندارنـد و بعیـد 
نیسـت بـا بـازی انتحـاری فـولاد پرطمطـراق را به 

چالـش بکشـند.
گیتی پسـند اصفهـان و پیـکان تهـران در دومین 
بـازی روز اول پلـی آف بـه مصـاف هـم می رونـد. 
تیم هـای چهـارم و پنجـم جـدول رده بنـدی کـه 
در 1۶ بـرد و امتیـاز 4۸ جـدول رده بنـدی دور 
مقدماتـی برابـر هسـتند، بنابرایـن پیش بینـی 
بـازی اول دو تیـم کار راحتـی نیسـت. اگـر چـه 
پیکانی هـا نتیجـه بـازی دور رفـت و برگشـت را 
بـا نتیجـه 3- صفـر و 3- یـک بـه نـام خـود زده 
بودنـد. بنابرایـن تماشـاگران والیبـال از همـان 
شـب اول پلـی آف، بازی هـای جذابـی را تماشـا 
می کنند. دو بازی دیگر پلی آف پنجشـنبه شـب 
در سـالن فدراسـیون برگـزار می شـود، بـازی اول 
بـه نـام یزدی هاسـت. سـاعت 1۹ دربـی یـزد، بـا 
صف آرایـی شـهداب یـزد قهرمـان دو فصـل قبـل 
مقابـل ایفاسـرام اردکان. تیـم سـوم و ششـم 
جـدول رده بنـدی. البتـه ایفاسـرام دو بـازی دور 
مقدماتی را با نتیجه مشابه 3- یک به شاگردان 
رضـا تنـدروان باخته انـد. امـا بـه طـور حتـم ایـن 

جنـگ، جنـگ دیگـری اسـت.
بـازی دو تیـم طبیعـت اسلامشـهر و شـهرداری 
ارومیـه، حسـن ختـام  دور رفـت پلـی آف اسـت. 
طبیعت دومین تیم تازه واردی که پلی آفی شـد 
و شـهرداری ارومیـه ای کـه همچنـان حسـرت 
قهرمانـی لیـگ برتـر را یـدک می کشـد. طبیعـت 
امـا دور مقدماتـی بدجـور از رقبایـش زهرچشـم 
گرفت، در مقابل شهرداری ارومیه هم با آمدن 
عبدالرضـا علیـزاده جـان تـازه گرفت و امیدوار با 

رقبایـش جنگیـد.
 

رقابت پلی اوتی ها در خانه والیبال
جـدال حسـاس چهـار تیـم پاییـن جدولـی ، بـرای 
بقـا در لیـگ برتـر والیبـال مـردان امـروز و جمعـه 
در خانه والیبال برگزار می شود. چهار تیم مس 
رفسـنجان، نیان الکترونیک مشـهد، شهرداری 
گنبـد و سـایپا تهـران راهـی پلـی اوت شـدند تـا در 
جـدال حسـاس، دو تیـم در لیـگ برتـر مانـدگار 
شـوند.  طبـق برنامـه دو تیـم مـس رفسـنجان و 
سایپا تهران در اولین بازی ساعت 1۹ به مصاف 
هـم  می رونـد تـا یکـی از آنهـا مجـوز مانـدگاری در 
لیگ برتر را بگیرد. تیم نیان الکترونیک مشهد 
و شـهرداری گنبد  هم سـاعت ۲۲  با هم دسـت 

و پنجـه نـرم می کننـد.

 علیزاده: حرف 
برای گفتن داریم

عبدالرضا علیزاده سرمربی جوان تیم 
شهرداری ارومیه که با نجات تیمش، 
آن را به پلی آف رسانده، اما از بازی در 

سالن فدراسیون راضی نیست. او 
می گوید: »من خیلی دوست داشتم 

حداقل بازی پلی آف در شهرم بود. 
درست است که بازی در تهران به نفع 

تیمم است اما باشگاه هایی که در 
تیم های شهرستانی سرمایه گذاری 

می کنند، توقع دارند بازی در 
شهرشان باشد تا تماشاگران از 

دیدن بازی ها لذت ببرند.« او با اینکه 
طبیعت را رقیب راحتی نمی داند، 

اما می گوید: »طبیعت به رغم تازه 
وارد بودن تیم خوبی است و مربی 

باتجربه ای هم دارد. با این حال تیم 
ما هم حرف برای گفتن دارد. شک 
نکنید خیلی خوب بازی می کنیم.«

 

ZOOM

 zمصاحبه

فائزه زمانی
روزنامه نگار

 zگزارش

مهری رنجبر
روزنامه نگار

 بوکس باید حداقل 
۲ سهمیه در بانکوک بگیرد
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